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 Valmistelijat / lisätiedot: 
 ympäristöjohtaja Tanja Ahonen, puh. 044 718 2141 

 ympäristöterveyspäällikkö Tarja Hartikainen, puh. 044 718 2272 
 etunimi.sukunimi(at)kuopio.fi 

 
Päätösehdotus ympäristöjohtaja Tanja Ahonen 

 
 Lautakunta merkitsee väliraportin tiedoksi 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Merkittiin, että ympäristöterveyspäällikkö Hartikainen poistui kokouksesta 
asiakohdan käsittelyn ja päätöksenteon jälkeen. 

 
Selostus Itä-Suomen aluehallintovirasto suositteli ohjaus- ja arviontikäyntinsä 

loppuraportissa, että ympäristöterveydenhuollon yksikkö antaisi toiminnastaan 
väliraportin ympäristö- ja rakennuslautakunnalle. 

 
 Ympäristöterveydenhuollon yksikössä valvontaa on tehty vakiintuneessa 

tiimiorganisaatiossa. Väliraportin aineisto on koottu elokuun lopussa käytyjen 
tiimikehityskeskustelujen yhteydessä.  

 
Yleistä 

- Viimeinen vuosi ympäristöterveydenhuollon suunnitelmakautta 2020 - 2024, 
työmäärä pysynyt ennallaan 

- Rakennettu laatujärjestelmää, integroituu hyvin kaupungin laatujärjestelmään  
- Toteutettu sisäistä auditointia   
-      Asiakaspalautekyselyä tehty 2024 alusta lukien  
-     Valvonnan perusmaksut ja tupakan myyntilupien vuotuiset valvontamaksut 

laskutettiin tavoitteiden mukaisesti alkuvuodesta, pysytty talousarviossa 
-   Järjestetty Pohjois-Savon ympäristöterveydenhuollon seutuseminaari huhtikuussa 

2024  
  -      Aloitettu ympäristöterveydenhuollon blogit  

o Ympäristöterveydenhuollon blogi: Siman valmistaminen kotona myyntiä 
varten - Kuopio  

o Ympäristöterveydenhuollon blogi: Lintujen ruokinnan hyvät käytännöt - 
Kuopio  

o Ympäristöterveydenhuollon blogi: Rottien ennaltaehkäisy ja torjunta - 
Kuopio  

o Ympäristöterveydenhuollon blogi: Opiskelija, havaitsitko asunnon 
terveydellisissä olosuhteissa ongelmia? - Vinkit tilanteessa toimimiseen - 
Kuopio  

- Yhteydenottoja mediasta (mm. legionella, rotat, myrkkykeiso, kissakahvila) 
- Jatkettu someviestintää ympäristö ja rakentaminen kanavissa (Instagram ja 

Facebook)  
- kaksi kesäharjoittelijaa, kaksi eläinlääkäriopiskelijaa tutustumassa, yksi 

harjoittelija työkokeilussa   
- Annettu pyydettyjä lausuntoja sekä rakennusvalvontaan teknisessä 

tarkastusryhmässä   

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kuopio.fi%2F2024%2F04%2F24%2Fymparistoterveydenhuollon-blogi-siman-valmistaminen-kotona-myyntia-varten%2F&data=05%7C02%7Ctarja.hartikainen%40kuopio.fi%7Cfb911e8e24254fe07c7b08dcc0e9eb97%7Cec6c237e88ea4cc394ef595b27a8ebf9%7C0%7C0%7C638597358138530426%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=Se1NyIXPbX%2BXBjLaFkzkOEq7jXwRRqElo%2BJccB5ooSk%3D&reserved=0
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kuopio.fi%2F2024%2F04%2F24%2Fymparistoterveydenhuollon-blogi-siman-valmistaminen-kotona-myyntia-varten%2F&data=05%7C02%7Ctarja.hartikainen%40kuopio.fi%7Cfb911e8e24254fe07c7b08dcc0e9eb97%7Cec6c237e88ea4cc394ef595b27a8ebf9%7C0%7C0%7C638597358138530426%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=Se1NyIXPbX%2BXBjLaFkzkOEq7jXwRRqElo%2BJccB5ooSk%3D&reserved=0
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kuopio.fi%2F2024%2F01%2F19%2Fymparistoterveydenhuollon-blogi-lintujen-ruokinnan-hyvat-kaytannot%2F&data=05%7C02%7Ctarja.hartikainen%40kuopio.fi%7Cfb911e8e24254fe07c7b08dcc0e9eb97%7Cec6c237e88ea4cc394ef595b27a8ebf9%7C0%7C0%7C638597358138537698%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=%2F5rJs8jz4XnxSqtucbaezJ6yONFaigzRvf9j5O%2FPQSs%3D&reserved=0
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kuopio.fi%2F2024%2F01%2F19%2Fymparistoterveydenhuollon-blogi-lintujen-ruokinnan-hyvat-kaytannot%2F&data=05%7C02%7Ctarja.hartikainen%40kuopio.fi%7Cfb911e8e24254fe07c7b08dcc0e9eb97%7Cec6c237e88ea4cc394ef595b27a8ebf9%7C0%7C0%7C638597358138537698%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=%2F5rJs8jz4XnxSqtucbaezJ6yONFaigzRvf9j5O%2FPQSs%3D&reserved=0
https://www.kuopio.fi/2024/08/19/ymparistoterveydenhuollon-blogi-rottien-ennaltaehkaisy-ja-torjunta/
https://www.kuopio.fi/2024/08/19/ymparistoterveydenhuollon-blogi-rottien-ennaltaehkaisy-ja-torjunta/
https://www.kuopio.fi/2024/08/27/ymparistoterveydenhuollon-blogi-opiskelija-havaitsitko-asunnon-terveydellisissa-olosuhteissa-ongelmia-vinkit-tilanteessa-toimimiseen/
https://www.kuopio.fi/2024/08/27/ymparistoterveydenhuollon-blogi-opiskelija-havaitsitko-asunnon-terveydellisissa-olosuhteissa-ongelmia-vinkit-tilanteessa-toimimiseen/
https://www.kuopio.fi/2024/08/27/ymparistoterveydenhuollon-blogi-opiskelija-havaitsitko-asunnon-terveydellisissa-olosuhteissa-ongelmia-vinkit-tilanteessa-toimimiseen/


- Tiivistetty yhteistyötä erityisesti Pohjois-Savon SOTE HVA:n  kanssa 
varautumiseen liittyen.  
 

Elintarvikevalvonta (elintarviketiimi) 
- Tehty jääpalaprojekti, mediatiedote valmisteilla  
- Ruokamyrkytyksiä entiseen malliin (81 epäilyilmoitusta selvitelty)  
▪ yksi isompi, josta tehty RYMY-ilmoitus (Haminalahti, Noro?)  
▪ avustettu Siilinjärveä selvittelyissä (vaihto-opiskelijoita, hääseurueita)  

- Tarkastuksia tehty noin 60 % suunnitelluista (350 tarkastusta)     
- Paljon tapahtumia, joihin on tehty elintarvikevalvonnasta tarkastuksia  
- Pakkokeinoja käytetty vähän (2), enemmän menty kehotuksilla, ohjauksella ja 

neuvonnalla  
- Alkutuotantorekisterin päivitys aloitettu (maidontuotantotilat) 
- Elintarvikehuoneistojen hyväksymishakemuksia tullut kolme (laitokset) 
- Kontaktimateriaalivalvontaa ostetaan vielä NetFoodlabista (sopimus tämän 

vuoden loppuun)  
- Laitosvalvontaa myytiin Tervoon. Sopimus päättyi 30.8.2024 

 
Terveydensuojelu (huoneistotiimi ja vesitiimi) 

Terveydensuojelulain uudistus käynnistynyt  
- Kuopio mukana lakiuudistusta valmistelevassa Kuntaliiton, THL:n ja Itä-Suomen 

ylipiston tutkimus- ja kehittämishankkeessa Terveydensuojelu nyt ja 
tulevaisuudessa  

- Kuopion edustus useissa lain alatyöryhmissä  
o yleinen terveydensuojelu  
o asumisterveys  
o talousvesi   

Suunnitelmallinen valvonta:  
- Vesilaitosten osalta päivitetty riskienhallintasuunnitelmia ja tarkistettu 

valvontatutkimusohjelmia  
o Riskinarvioinneista (WSP) 74 % valmiina  
o Valvontatutkimusohjelmista (VTO) 85 % valmiina  
o suurella osalla laitoksia on varautumissuunnitelma olemassa  

- Vesilaitosten tarkastukset pyörivät normaalisti  
- kaksi legionellatapausta (kylpylä ja uimahalli), kaksi asunto-osakeyhtiötä  
- Uimavesivalvonta normaalia  

o Myrkkykeisoa parilla uimapaikalla, tiedotettu myös somessa   
o Sinilevähavaintoja tavallista vähemmän  

- Kolme ilmoitusta häiriötilanteesta valtakunnalliseen järjestelmään (1 enterokokki 
“väärä hälytys”, Kelloniemen rautapitoisuudesta ilmoitus asiakkaalta, Maljalahti-
keskustan alueelta yksi asiakasilmoitus)  

- Terveyshaittaepäilyt pystytään selvittämään viivytyksettä (asunnontarkastukset, 
tehty noin 120)  

- Suunnitelmalliset tarkastukset etenevät normaalisti ilmoitustenvaraisten tilojen 
osalta 

- Hankittu ja otettu käyttöön uusi tallentava melumittari 
- Kansainvälinen ruumiinsiirto (Ukrainaan), päivitetty myös omat toimintaohjeet 
- Tehty rikosilmoitus terveydensuojelurikkomuksesta  
- Aktiivisesti mukana kaupungin sisäilmaryhmässä  
- Asunnontarkastajilla Itä-Suomen alueen yhteistyöpalaveri  
- Luennointia eläinlääkäriopiskelijoille, tulossa meluluentoja   
- Airbnb kohteiden kartoitus aloitettu, toistaiseksi ei ole pyydetty maksullisia 

ilmoituksia  
Tupakkalain valvonta 

- Tupakan myyntilupien valvontaa tehty suunnitelman mukaisesti 



- Asuntoyhteisöjen tupakointikieltoja parvekkeille noin 10 kpl  
- Nikotiinipussit ovat tulossa tupakkalainsäädännön piiriin  
-  

  
Eläinlääkintähuolto 

Siilinjärvi vastaa edelleen eläinlääkintähuollon valvontasuunnitelmista. Suunnitelma 
ei tule samassa aikataulussa muiden suunnitelmien kanssa, vaan päivitettiin 
alkuvuodesta.  
Pieneläinten peruseläinlääkäripalvelun ja pieneläinpäivystyksen ottamista kaupungin 
omaksi toiminnaksi on alettu valmistella. Tehty esiselvitys ja kartoitetaan toimitiloja. 
Sopimus Evidensian kanssa vuoden 2025 loppuun. Toiminnan ottaminen kaupungin 
omaksi toiminnaksi edellyttää toimitilojen lisäksi myös eläinlääkärien palkkaamista. 
Tämä tulee ottaa huomioon talouden suunnittelussa sen vuoden talousarvioon, jona 
kaupungin oma toiminta on tarkoitus käynnistää.    

 
Liitteet 

 
 

 
  


